
Zarejestrowano w ciniu 

Protokół Nr LXIX/2023 
z LXIX sesji Rady Miasta Zgierza 

z dnia 30 listopada 2023 r. 
Druk nr 'i 

1 8 -12- 2C23 

Posiedzenie prowadził GRZEGORZ ROBERT LEŚNIEWICZ PRZEWODNICZĄCY 
RADY MIASTA ZGIERZA. 

Sesja odbyła się w sali 114 Urzędu Miasta Zgierza. Obrady rozpoczęto 
30 listopada 2023 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 11:55 tego samego dnia. 

Zestawienie obecności radnych: 
• Ustawowa liczba radnych - 23, 
• Stan faktyczny radnych - 23, 
• Radni obecni - 20 (Dominika Antczak, Józef Dziemdziela, Jakub Filipowicz, 

Aleksander Frach, Agata Grzelak-Makowczyńska, Marek Hiliński, Krzysztof 
Karasiński, Elżbieta Krzewina, Grzegorz Leśniewicz, Alina Łęcka -
Andrzejewska, Janusz Łuczak, Grzegorz Maciński, Piotr Matuszewski, 
Andrzej Mięsok, Andrzej Piłacik, Beata Świątczak, Krzysztof Wężyk, 
Mieczysław Witczak, Łukasz Wróblewski, Justyna Zielińska - Mróz), 

• Radni nieobecni - 3 (Elżbieta Gaca, Przemysław Jagielski, Marek Sencerek) 

Zestawienie obecności Przewodniczących Zarządów Osiedli: 
• Obecni - 10 (Zbigniew Antczak, Violetta Drewnowska, Paweł Dziemdziela, 

Elżbieta Frankowska, Katarzyna Józefowicz, Dorota Jatczak, Adam 
Kowalski, Grażyna Kurasik, Adrian Lewandowski, Wiesława Partycka). 

• Nieobecni - 0. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Uwagi do porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LXVIII sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Wnioski jednostek pomocniczych. 
6. Zapytania mieszkańców. 
7. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje, wnioski oraz zapytania. 
8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) uchwalenia planu pracy Rady Miasta Zgierza do końca kadencji (Druk 
nr 334-2023), 

b) rozpatrzenia skargi na Straż Miejską w Zgierzu (Druk nr 336-2023), 
c) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

ochotniczych straży pożarnych i kandydatów na strażaków ratowników 
ochotniczych straży pożarnych (Druk nr 331-2023), 

d) wprowadzenia Regulaminu Konsultacji Społecznych (Druk nr 332-2023), 



e) przyjęcia Programu współpracy Gminy Miasto Zgierz z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie na rok 2024 (Druk nr 333-2023), 

f) wprowadzenia i realizacji Programu „Zgierska Karta Mieszkańca" (Druk 
nr 335-2023), 

g) zmiany uchwały Nr XLVIII/663/2022 Rady Miasta Zgierza z dnia 26 maja 
2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Zgierskiemu 
(Druk nr 339-2023), 

h) wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Miasto Zgierz do złożenia 
wniosku o dofinansowanie zadań w ramach naboru na projekty 
współfinansowane ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Działania FELD.04.02 Drogi lokalne, programu 
regionalnego Fundusze Europejskie dla Łódzkiego 2021-2027 (Druk 
nr 340-2023), 

i) zmiany budżetu i zmian w budżecie miasta Zgierza na rok 2023 
w zakresie zadań własnych (Druk nr 337 - 2023), 

j) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023 - 2042 (Druk 
nr 338 - 2023). 

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023 
(Druk nr 328-2023). 

10. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Zgierza z działalności między 
sesjami. 

11. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Zgierza z prac między sesjami (Druk 
nr 311-2023). 

12. Zapytania i wolne wnioski. 
13. Oświadczenia radnych. 
14. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
15. Zamknięcie obrad sesji. 

Pkt 1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przywitał wszystkich przybyłych na sesję. 
Na podstawie listy obecności stwierdził kworum i tym samym prawomocność 
obrad. Otworzył LXIX sesję Rady Miasta Zgierza. 

Radni uczcili minutą ciszy pamięć radnego z I kadencji Rady Miasta Zgierza pana 
Konstantego Klimczaka. 

Pkt 2. Uwagi do porządku obrad. 

Radny Ł. Wróblewski zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 
z pkt 8 lit. f. Wyraził opinię, iż było mało czasu, aby projekt omówić na 
komisjach. 
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Prezydent Miasta Zgierza P. Staniszewski złożył cztery wnioski o zmianę porządku 
obrad: 

• wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Radosnej w Zgierzu oraz ustalenia 
jej przebiegu (Druk nr 342-2023) do pkt 8 lit. k, 

• wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Szczęśliwej w Zgierzu oraz 
ustalenia jej przebiegu (Druk nr 343-2023) do pkt 8 lit. I, 

• wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Romantycznej w Zgierzu oraz 
ustalenia jej przebiegu (Druk nr 344-2023) do pkt 8 lit. m, 

• wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Grotnickiej w Zgierzu oraz 
ustalenia jej przebiegu (Druk nr 345-2023) do pkt 8 lit. n. 

Prezydent odniósł się do wniosku radnego Ł. Wróblewskiego. Powiedział, 
że projekt uchwały był od kilku miesięcy szeroko konsultowany. Dodał, iż był on 
wypracowany przy udziale mieszkańców oraz wszystkich zainteresowanych osób. 

Brak innych wniosków o zmianę porządku obrad. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do głosowania nad poszczególnymi 
wnioskami. 

Głosowano wniosek w sprawie: zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały 
z punktu 8 lit. f. 
Wyniki głosowania ZA: 4, PRZECIW: 12, WSTRZYM. SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, 
NIEOBECNI: 4. 

Wniosek nie uzyskał wymaganej bezwzględnej większości głosów, tym samym 
Rada Miasta Zgierza nie zdjęła z porządku obrad projektu uchwały z pkt 8 lit. f. 

Głosowano wniosek w sprawie: wprowadzenia do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Radosnej w Zgierzu 
oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 342-2023) do pkt 8 lit. k. 

Wyniki głosowania ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 4. 

Wniosek został przyjęty, a tym samym Rada Miasta Zgierza bezwzględną 
większością głosów zmieniła porządek obrad. 

Głosowano wniosek w sprawie: wprowadzenia do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Szczęśliwej 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 343-2023) do pkt 8 lit. I, 
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Wyniki głosowania ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 4. 

Wniosek został przyjęty, a tym samym Rada Miasta Zgierza bezwzględną 
większością głosów zmieniła porządek obrad. 

Głosowano w sprawie: wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały 
w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Romantycznej w Zgierzu oraz 
ustalenia jej przebiegu (Druk nr 344-2023) do pkt 8 lit. m, 

Wyniki głosowania ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 4 

Wniosek został przyjęty, a tym samym Rada Miasta Zgierza bezwzględną 
większością głosów zmieniła porządek obrad. 

Głosowano w sprawie: wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały 
w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Grotnickiej w Zgierzu oraz 
ustalenia jej przebiegu (Druk nr 345-2023) do pkt 8 lit. n, 

Wyniki głosowania ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 4. 

Wniosek został przyjęty, a tym samym Rada Miasta Zgierza bezwzględną 
większością głosów zmieniła porządek obrad. 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Uwagi do porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LXVIII sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Wnioski jednostek pomocniczych. 
6. Zapytania mieszkańców. 
7. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje, wnioski oraz zapytania. 
8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) uchwalenia planu pracy Rady Miasta Zgierza do końca kadencji (Druk 
nr 334-2023), 

b) rozpatrzenia skargi na Straż Miejską w Zgierzu (Druk nr 336-2023), 
c) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

ochotniczych straży pożarnych i kandydatów na strażaków ratowników 
ochotniczych straży pożarnych (Druk nr 331-2023), 

d) wprowadzenia Regulaminu Konsultacji Społecznych (Druk nr 332-2023), 
e) przyjęcia Programu współpracy Gminy Miasto Zgierz z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 
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z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie na rok 2024 (Druk nr 333-2023), 

f) wprowadzenia i realizacji Programu „Zgierska Karta Mieszkańca" (Druk 
nr 335-2023), 

g) zmiany uchwały Nr XLVIII/663/2022 Rady Miasta Zgierza z dnia 26 maja 
2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Zgierskiemu 
(Druk nr 339-2023), 

h) wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Miasto Zgierz do złożenia 
wniosku o dofinansowanie zadań w ramach naboru na projekty 
współfinansowane ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Działania FELD.04.02 Drogi lokalne, programu 
regionalnego Fundusze Europejskie dla Łódzkiego 2021-2027 (Druk 
nr 340-2023), 

i) zmiany budżetu i zmian w budżecie miasta Zgierza na rok 2023 
w zakresie zadań własnych (Druk nr 337 - 2023), 

j) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023 - 2042 (Druk 
nr 338 - 2023), 

k) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Radosnej w Zgierzu oraz 
ustalenia jej przebiegu (Druk nr 342-2023), 

I) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Szczęśliwej w Zgierzu oraz 
ustalenia jej przebiegu (Druk nr 343-2023), 

m) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Romantycznej w Zgierzu oraz 
ustalenia jej przebiegu (Druk nr 344-2023), 

n) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Grotnickiej w Zgierzu oraz 
ustalenia jej przebiegu (Druk nr 345-2023). 

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023 
(Druk nr 328-2023). 

10. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Zgierza z działalności między 
sesjami. 

11. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Zgierza z prac między sesjami (Druk 
nr 311-2023). 

12. Zapytania i wolne wnioski. 
13. Oświadczenia radnych. 
14. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
15. Zamknięcie obrad sesji. 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z LXVIII sesji. 

Brak uwag do Protokołu Nr LXVIII/2023. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z LXVIII sesji. 
Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, NIEOBECNI: 3. 

Protokół Nr LXVIII/2023 został przyjęty. 



Pkt 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny K. Wężyk złożył interpelacje w sprawach: 
a) wpisania do budżetu na 2024 rok inwestycji: 

- wymiana obecnego oświetlenia na oświetlenie typu LED na ul. Witkacego 
wraz z zamontowaniem progów zwalniających na całej szerokości ww. ulicy, 
- postawienie wiaty przystankowej na przystanku autobusowym przy 
Wojewódzkim Szpitalu Specjalistycznym im. Marii Skłodowskiej - Curie 
w Zgierzu, 
- zamontowanie lampy oświetleniowej na ul. Kamińskiego 9, 
- powstanie bezpiecznego przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu 
ul. Tuwima i ul. Polnej, 

b) pozyskania środków zewnętrznych na zakup samochodu dla Straży 
Miejskiej w Zgierzu, 

c) usunięcia opadających drzew usytuowanych na skarpie (ul. Cała). 

Radny J. Filipowicz złożył interpelację w sprawie zabezpieczenia środków 
finansowych w budżecie miasta Zgierza na rok 2024 na zakup pras tzw. 
zgniatarek do odpadów przystosowanych do pojemników o pojemności 110 I dla 
zgierskich szkół oraz instytucji publicznych. 

Radny Ł. Wróblewski złożył interpelacje i zapytania w sprawach: 
a) remontu nawierzchni ulicy Reymonta Rembielińskiego, 
b) nawierzchni ul. Ludowej, 
c) zarządców dróg, 
d) placu zabaw przy ul. Cezaka, 
e) przeprowadzonej kontroli autobusów komunikacji miejskiej wykonanej 

przez Inspekcję Transportu Drogowego, 
f) przekazania kopii protokołów z posiedzeń Rady Nadzorczej Zgierskiego 

Przedsiębiorstwa Komunikacyjnego Markab, które odbyły się w 2023 r., 
g) uruchomienia od 10 grudnia 2023 r. połączeń Zgierz - Retkinia, 
h) lekcji religii w zgierskich szkołach. 

Radny P. Matuszewski złożył interpelację w sprawie poprawy asfaltu na 
skrzyżowaniu ulic Zegrzanki i Nadrzecznej. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz ponowił interpelację w sprawie przyspieszenia 
przyznania mieszkania jednemu z mieszkańców Zgierza. Powiedział, iż nie zgadza 
się z otrzymaną wcześniej odpowiedzią. Wyjaśnił, że budynek, w którym obecnie 
ten mieszkaniec przebywa został wyłączony z użytkowania i nie ma tam ani 
prądu, ani wody. Dodał, że mieszkaniec ma 80 lat, a Miasto proponuje mu 
mieszkanie za remont. Poprosił również, aby sytuacją zainteresować Miejski 
Ośrodek Pomocy Społecznej w Zgierzu. 
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Wiceprzewodniczący RMZ M. Hiliński złożył interpelacje w sprawach: 
a) wystąpienia do Urzędu Marszałkowskiego o zabezpieczenie środków na 

wykonanie chodnika oraz ścieżki rowerowej na ul. Aleksandrowskiej, 
b) wyrównania oraz uzupełnienia ubytków w drogach (ul. Skośna, 

ul. Aniołowska, ul. Piaskowice, ul. Irysowa), 
c) powrotu do worków na odpady BIO. 

Radny Ł. Wróblewski zapytał, czy Prezydentowi Miasta Zgierza znane są 
rekomendacje Zespołu ds. Transportu Publicznego w zakresie przeprowadzenia 
konsultacji z radami osiedli? 

Brak innych zgłoszeń. Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do kolejnego 
punktu porządku obrad. 

Przewodnicząca Zarządu Osiedla Piaskowice - Aniołów w Zgierzu V. Drewnowska 
zapytała, na jakim etapie jest realizacja uchwały nr XXXV/445/2021 Rady Miasta 
Zgierza z dnia 27 maja 2021 r. zwłaszcza w zakresie pozyskania środków na 
remont ul. Aniołowskiej, ul. Piaskowice i ul. Skośnej. Ponadto, złożyła wniosek 
0 zabezpieczenie w budżecie miasta na rok 2024 środków na remont ww. ulic. 

Przewodniczący Zarządu Osiedla 650-lecia w Zgierzu A. Lewandowski odniósł się 
do ostatniego posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta Zgierza. 
Wyraził niezadowolenie ze sposobu traktowania przewodniczących zarządów 
przez niektórych radnych. Zawnioskował o odpowiednie traktowanie jednostek 
pomocniczych miasta Zgierza. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego 
A. Lewandowskiego. Powiedział, że przewodniczący zarządów mieli obowiązek 
przedłożenie dokumentów na 7 dni przed posiedzeniem Komisji Budżetu 
1 Finansów RMZ. Dokumenty były składane na 3 dni, jeden dzień, w dniu 
posiedzenia, a niektórzy nawet w dniu posiedzenia nie złożyli informacji. 
Powtórzył, że zgodnie ze Statutem Miasta Zgierza materiały powinny być 
składane na 7 dni przed obradami komisji. Powiedział, że przewodniczący byli 
0 tym informowani telefonicznie, sms-owo oraz pisemnie. Wyraził opinię, 
iż zdjęcie tego punktu przez Komisję z porządku obrad było decyzją dobrą 
1 trafną. Stwierdził, że nie będzie ich rozliczał z pieniędzy, jednakże 
Przewodniczący Zarządów otrzymują dietę, za którą mają dość minimalne 
obowiązki. Podkreślił, że jako Przewodniczący stoi na straży radnych i tego 
co robią na sesji, a także na komisjach bez względu na to, kto jest z jakiej opcji 
politycznej. Przedłożenie raz do roku sprawozdania finansowego przez jednostki 
pomocnicze nie powinno stanowić dla przewodniczących zarządów problemu -
dodał. — 

Pkt 5. Wnioski jednostek pomocniczych. 
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Brak innych zgłoszeń. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 

Pkt 6. Zapytania mieszkańców. 

Mieszkanka Zgierza w imieniu mieszkańców Osiedla Proboszczewice - Lućmierz 
w Zgierzu zawnioskowała o wyrównanie ulicy Wincentego Witosa oraz 
wyrównanie, ewentualnie interwencję i przekierowanie sprawy wyrównania 
podjazdu i zjazdu kolejowego. 

Mieszkanka Zgierza poruszyła sprawę mieszkaniową. Powiedziała 
o przeprowadzonym w jej mieszkaniu odszczurzaniu. Poinformowała również 
o swoim stanie zdrowia. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz poprosił mieszkankę o zadawanie pytań. 
Następnie w związku z brakiem reakcji poprosił ją o zajęcie miejsca na sali. 

Brak innych zgłoszeń. Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do kolejnego 
punktu porządku obrad. 

Pkt 7. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje, wnioski oraz zapytania. 

Prezydent Miasta Zgierza P. Staniszewski powiedział, że na wszystkie 
interpelacje, zapytania oraz wnioski odpowie w statutowym terminie. Odnosząc 
się do zapytania radnego Ł. Wróblewskiego w sprawie konsultacji z radami osiedli 
powiedział, że odbędą się one po 6 stycznia 2024 r. jeszcze przed feriami. 
Nawiązując do wyrównania ul. Witosa poinformował, że w najbliższym czasie 
będzie podpisywana umowa na wykonanie remontu tej ulicy. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 

Pkt 8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Wykaz opinii do projektów uchwał stanowi załącznik do protokołu. 

a) uchwalenia planu pracy Rady Miasta Zgierza do końca kadencji 
(Druk nr 334-2023), 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz omówił projekt uchwały. 

Brak zgłoszeń do dyskusji. 
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Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do głosowania nad projektem 
uchwały. 

Głosowano w sprawie: uchwalenia planu pracy Rady Miasta Zgierza do końca 
kadencji (Druk nr 334-2023), 
Wyniki głosowania ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 3. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę Nr LXIX/989/2023 w sprawie 
uchwalenia planu pracy Rady Miasta Zgierza do końca kadencji. 

b) rozpatrzenia skargi na Straż Miejską w Zgierzu (Druk nr 336-2023), 

Projekt uchwały omówiła E. Krzewina Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji RMZ. 

Wiceprzewodniczący RMZ M. Hiliński poprosił, aby Komendant Straży Miejskiej 
w Zgierzu przedstawił stanowisko w sprawie skargi. 

Komendant Straży Miejskiej w Zgierzu D. Bereżewski powiedział, że szczegółowe 
wyjaśnienia przedłożył w formie pisemnej. Następnie poinformował, iż Straż 
Miejska podejmowała wiele interwencji w rejonie Starego Młyna, głównie dzięki 
monitoringowi. Wyjaśnił, że w tym rejonie znajdują się 3 kamery. Większość 
wyjazdów było tzw. interwencją własną. Najcenniejszymi zgłoszeniami są te, 
które są bezpośrednio do dyżurnego zarówno Straży Miejskiej jak i Policji, gdyż 
jest to informacja bardzo szybka. Dodał, że dyżurny może dopytać się osoby 
zgłaszającej o szczegóły zdarzenia. 

Brak innych zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do głosowania nad projektem 
uchwały. 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia skargi na Straż Miejską w Zgierzu (Druk 
nr 336-2023), 
Wyniki głosowania ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 3. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę Nr LXIX/990/2023 w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Straż Miejską w Zgierzu. 



c) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 
ratowników ochotniczych straży pożarnych i kandydatów na 

strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych (Druk nr 
331-2023), 

Projekt uchwały omówił P. Staniszewski Prezydent Miasta Zgierza. 

Wiceprzewodniczący RMZ A. Mięsok zgłosił uwagę do projektu uchwały. 
Zaproponował w par. 1 ust. 1 po kwotach dopisać za każdą rozpoczętą godzinę, 
tak jak to jest w ustępie 2. 

Prezydent Miasta Zgierza P. Staniszewski nie przyjął uwagi. Powiedział, 
że w ustępie pierwszym jest zapis, iż ekwiwalent naliczany jest za każdą 
rozpoczętą godzinę i dotyczy dwóch kwot wymienionych w pkt 1 i 2. Dodał, iż 
ustęp 2 jest odrębnym elementem i tam musi być również powtórzenie. 

Brak innych zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do głosowania nad projektem 
uchwały. 

Głosowano w sprawie: ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych i kandydatów na strażaków 
ratowników ochotniczych straży pożarnych (Druk nr 331-2023), 
Wyniki głosowania ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, 
NIEOBECNI: 1. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr LXIX/991/2023 w sprawie 
ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 
ochotniczych straży pożarnych i kandydatów na strażaków ratowników 
ochotniczych straży pożarnych. 

d) wprowadzenia Regulaminu Konsultacji 
Społecznych (Druk nr 332-2023), 

Projekt uchwały omówił R. Chocholski Sekretarz Miasta Zgierza. 

Brak zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do głosowania nad projektem 
uchwały. 
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Głosowano w sprawie: wprowadzenia Regulaminu Konsultacji Społecznych 
(Druk nr 332-2023), 
Wyniki głosowania ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 
NIEOBECNI: 3. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr LXIX/992/2023 w sprawie 
wprowadzenia Regulaminu Konsultacji Społecznych. 

e) przyjęcia Programu współpracy Gminy Miasto Zgierz 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024 (Druk nr 333-

2023), 

Projekt uchwały omówił R. Chocholski Sekretarz Miasta Zgierza. Uwagi Komisji 
Statutowo - Prawnej RMZ przyjął w formie autopoprawki. 

Brak zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do głosowania nad projektem 
uchwały. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia Programu współpracy Gminy Miasto Zgierz 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie na rok 2024 (Druk nr 333-2023), 

Wyniki głosowania ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 
NIEOBECNI: 4. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr LXIX/993/2023 w sprawie 
przyjęcia Programu współpracy Gminy Miasto Zgierz z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 
2024. 

f) wprowadzenia i realizacji Programu „Zgierska Karta Mieszkańca" 
(Druk nr 335-2023, Druk nr 351-2023), 

Projekt uchwały omówił P. Staniszewski Prezydent Miasta Zgierza. Poinformował, 
że uwagi Komisji Statutowo - Prawnej RMZ zostały uwzględnione w projekcie 
uchwały po autopoprawce (projekt oznaczony drukiem 351-2023). 

Radny Ł. Wróblewski zapytał, czy karta będzie nośnikiem danych? Czy na tę 
kartę będzie można wgrać np. migawkę elektroniczną? Czy punkty obsługujące 
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Zgierską Kartę Mieszkańca będą oznaczone? Jakie są techniczne ograniczenia? 
Czy przystąpienie do programu zobowiązywać będzie podmioty do zaoferowania 
przynajmniej minimalnych zniżek? 

Radny K. Karasiński zapytał, kto będzie weryfikował, czy dana karta powinna być 
unieważniona? Czy weryfikacja kart odbywać się będzie corocznie? 

Prezydent Miasta Zgierza P. Staniszewski powiedział, że większość spraw będzie 
uregulowana zarządzeniem Prezydenta. Odnośnie unieważnienia zwrócił uwagę, 
iż jest to określone w programie. Nadmienił, że Miasto nie będzie monitorować 
systemu transakcyjnego, gdyż będzie się to wiązało z rozszerzeniem uprawnień, 
do których nie ma kompetencji. 

Radny Ł. Wróblewski ponownie zapytał, czy ta karta może być połączona 
z funkcjonalnością migawki? Czy dla weryfikacji dzieci zamiast potwierdzenia 
rodzica można wprowadzić na karcie zdjęcie dziecka? Czy karty dla najmłodszych 
mogą być bardziej kolorowe? 

Radna A. Łęcka - Andrzejewska zapytał, czy już znane są profity dla 
mieszkańców? 

Prezydent Miasta Zgierza P. Staniszewski odpowiadając radnej A. Łęckiej -
Andrzejewski powiedział, że formalnie w pierwszej kolejności, taki program musi 
zacząć funkcjonować. Trudno jest dyskutować na temat czegoś, czego jeszcze 
Rada Miasta Zgierza nie zatwierdziła - dodał. Odnośnie indywidualizacji kart dla 
najmłodszych powiedział, że będzie to przedmiotem rozważań, jednakże nadal ta 
karta musi być powiązana z kartą rodzica. Kwestia powiązań karty z innymi 
funkcjami (dot. migawki) jest to rozwój funkcjonalności tej karty. Na ten moment 
trzeba sprawdzić jak będzie się to sprawdzało. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz po dyskusji przeszedł do głosowania nad 
projektem uchwały. 

Głosowano w sprawie: wprowadzenia i realizacji Programu „Zgierska Karta 
Mieszkańca" (Druk nr 335-2023, Druk nr 351-2023), 
Wyniki głosowania ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, 
NIEOBECNI: 4. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr LXIX/994/2023 w sprawie 
wprowadzenia i realizacji Programu „Zgierska Karta Mieszkańca". 
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g) zmiany uchwały Nr XLVIII/663/2022 Rady Miasta Zgierza 
z dnia 26 maja 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Zgierskiemu (Druk nr 339-2023), 

Projekt uchwały omówił P. Staniszewski Prezydent Miasta Zgierza. Uwagę Komisji 
Statutowo - Prawnej RMZ przyjął w formie autopoprawki. 

Brak zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do głosowania nad projektem 
uchwały. 

Głosowano w sprawie: zmiany uchwały Nr XLVIII/663/2022 Rady Miasta 
Zgierza z dnia 26 maja 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Zgierskiemu (Druk nr 339-2023), 

Wyniki głosowania ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 5. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr LXIX/995/2023 w sprawie 
zmiany uchwały Nr XLVIII/663/2022 Rady Miasta Zgierza z dnia 26 maja 2022 r. 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Zgierskiemu 

h) wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Miasto Zgierz do 
złożenia wniosku o dofinansowanie zadań w ramach naboru na 

projekty współfinansowane ze środków Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego w ramach Działania FELD.04.02 Drogi 

lokalne, programu regionalnego Fundusze Europejskie dla 
Łódzkiego 2021-2027 (Druk nr 340-2023), 

Projekt uchwały omówił P. Staniszewski Prezydent Miasta Zgierza. 

Brak zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do głosowania nad projektem 
uchwały. 

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Miasto 
Zgierz do złożenia wniosku o dofinansowanie zadań w ramach naboru na projekty 
współfinansowane ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 
w ramach Działania FELD.04.02 Drogi lokalne, programu regionalnego Fundusze 
Europejskie dla Łódzkiego 2021-2027 (Druk nr 340-2023), 
Wyniki głosowania ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 4. 
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Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr LXIX/996/2023 w sprawie 
wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Miasto Zgierz do złożenia wniosku 
0 dofinansowanie zadań w ramach naboru na projekty współfinansowane ze 
środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Działania 
FELD.04.02 Drogi lokalne, programu regionalnego Fundusze Europejskie dla 
Łódzkiego 2021-2027. 

Radny Ł. Wróblewski złożył wniosek o zmianę porządku obrad i przesunięcie 
uchwał z pkt 8 lit. i oraz j na koniec wszystkich uchwał. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz powiedział, że jest przeciwny wnioskowi 
1 w związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji poddał go pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: wniosku o zmianę porządku obrad. 
Wyniki głosowania ZA: 3, PRZECIW: 14, WSTRZYM. SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 5. 

Wniosek nie uzyskał wymaganej większości. 

i) zmiany budżetu i zmian w budżecie miasta Zgierza 
na rok 2023 w zakresie zadań własnych (Druk nr 337 - 2023, 

Druk nr 347-2023), 

Projekt uchwały omówiła G. Mela Skarbnik Miasta Zgierza. 

Radny Ł. Wróblewski odnosząc się do zapisów w uzasadnieniu do projektu 
uchwały zapytał, z czego wynika zwiększenie dochodów o 300 tys. zł z tytułu 
usług przewozowych świadczonych przez komunikację miejską? 

Skarbnik Miasta G. Mela wyjaśniła, iż Miejskie Usługi Komunikacyjne w Zgierzu 
dokonały analizy dochodów i wystąpiły z wnioskiem o zmianę. Powiedziała, 
że dochody planowane są z zachowaniem reguły ostrożności, czyli w oparciu 
o ubiegłoroczne dochody. 

Brak innych zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do głosowania nad projektem 
uchwały. 

Głosowano w sprawie: zmiany budżetu i zmian w budżecie miasta Zgierza na 
rok 2023 w zakresie zadań własnych (Druk nr 337 - 2023, Druk nr 347-2023), 
Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 5. 
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Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr LXIX/997/2023 w sprawie 
zmiany budżetu i zmian w budżecie miasta Zgierza na rok 2023 w zakresie zadań 
własnych. 

j) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023 - 2042 
(Druk nr 338 - 2023, Druk nr 348-2023), 

Projekt uchwały omówiła G. Mela Skarbnik Miasta Zgierza. 

Brak zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do głosowania nad projektem 
uchwały. 

Głosowano w sprawie: zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023 
- 2042 (Druk nr 338 - 2023, Druk nr 348-2023), 
Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 5. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr LXIX/998/2023 w sprawie zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023 - 2042. 

k) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Radosnej w Zgierzu oraz 
ustalenia jej przebiegu (Druk nr 342-2023) 

Projekt uchwały omówił P. Staniszewski Prezydent Miasta Zgierza. 

Brak zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do głosowania nad projektem 
uchwały. 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Radosnej 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 342-2023) 
Wyniki głosowania ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 5. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr LXIX/999/2023 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Radosnej w Zgierzu oraz ustalenia jej 
przebiegu. 

I) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Szczęśliwej w Zgierzu 
oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 343-2023) 

Projekt uchwały omówił P. Staniszewski Prezydent Miasta Zgierza. 



Brak zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do głosowania nad projektem 
uchwały. 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Szczęśliwej 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 343-2023) 
Wyniki głosowania ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 5. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr LXIX/1000/2023 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Szczęśliwej w Zgierzu oraz ustalenia jej 
przebiegu. 

m) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Romantycznej w Zgierzu 
oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 344-2023) 

Projekt uchwały omówił P. Staniszewski Prezydent Miasta Zgierza. 

Brak zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do głosowania nad projektem 
uchwały. 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Romantycznej 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 344-2023) 
Wyniki głosowania ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 5. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr LXIX/1001/2023 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Romantycznej w Zgierzu oraz ustalenia 
jej przebiegu. 

n) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Grotnickiej w Zgierzu 
oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 345-2023) 

Projekt uchwały omówił P. Staniszewski Prezydent Miasta Zgierza. 

Brak zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do głosowania nad projektem 
uchwały. 
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Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Grotnickiej 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 345-2023) 
Wyniki głosowania ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 5. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr LXIX/1002/2023 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Grotnickiej w Zgierzu oraz ustalenia jej 
przebiegu. 

Pkt 9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych 
za rok szkolny 2022/2023 (Druk nr 328-2023). 

Materiały stanowią załącznik do protokołu. 

Brak dyskusji. Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad. 

Pkt 10. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Zgierza 
z działalności między sesjami. 

Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Brak dyskusji w temacie. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz powiedział, że termin sesji budżetowej 
zostanie ustalony na 21 grudnia 2023 r. Zaznaczył, iż prawdopodobnie zostanie 
zwołana na godzinę 8.30. Następnie przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 

Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Brak zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 

Brak zgłoszeń. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 

Pkt 11. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Zgierza 
z prac między sesjami. 

Pkt 12. Zapytania i wolne wnioski. 

obrad. 
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Pkt 13. Oświadczenia radnych. 

Wiceprzewodnicząca RMZ B. Świątczak odniosła się do wystąpienia 
Przewodniczącego Zarządu Osiedla 650-lecia w Zgierzu A. Lewandowskiego. 
Powiedziała, że nie zgadza się z opinią, iż radni lekceważą przewodniczących. 
Na posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów RMZ przewodniczący zarządów 
przyszli nieprzygotowani. Radni nie mogli zapoznać się z dokumentami, gdyż 
nawet w trakcie posiedzenia Przewodniczący Rady Miasta Zgierza przyniósł 
kolejne materiały. Poprosiła pana A. Lewandowskiego, aby nie traktował radnych 
w taki sposób. Następnie stwierdziła, że z jej obserwacji wynika, 
iż przewodniczący zarządów rzadko w pełnym składzie pozostają do końca sesji 
Rady Miasta Zgierza. Powiedziała, że jeśli mamy się traktować poważnie, 
to przewodniczący również powinni poważnie podchodzić do swoich obowiązków. 

Radny Ł. Wróblewski oświadczył, że ujemnie ocenia postawę Przewodniczącego 
Rady Miasta Zgierza, gdyż po raz trzeci pozwolił sobie tej samej mieszkance 
przerywać wypowiedź. Nie każdy mieszkaniec musi się płynnie i szybko 
wypowiadać. Po raz kolejny narażanie osoby na stres, szczególnie w starszym 
wieku, nie przystoi Przewodniczącemu Rady Miasta Zgierza - dodał. 

Wiceprzewodnicząca RMZ B. Świątczak odnosząc się do wypowiedzi radnego 
powiedziała, że znana jest jej sprawa mieszkanki. Nigdy nie zachęcała jej do 
tego, aby przychodziła na sesję. Sprawa tej pani jest jej znana od kilku lat i była 
z nią oraz jej córką na spotkaniu, podczas którego starali się znaleźć kompromis, 
tak aby pomóc tej pani. Stymulowanie tej pani, aby ponownie przychodziła 
na sesję i opowiadała to co jest wszystkim znane, do niczego nie prowadzi. 
Dodała, iż z tą mieszkanką bardzo trudno prowadzi się rozmowy, gdyż wynika to 
z jej natury oraz wieku. Podkreśliła, że sala obrad nie jest miejscem do 
załatwiania tego typu spraw. Poprosiła również pana radnego, aby nie ferował 
wyroków wobec pana Przewodniczącego Rady Miasta Zgierza. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz powiedział, że pan radny ma prawo oceniać 
jego działalność i ma również statutowe mechanizmy, z których może skorzystać. 
Wyraził nadzieję, iż w przyszłości będzie mógł oceniać pana radnego w takiej 
samej roli. Przewodniczący powiedział, że na chwilę obecną korzysta 
z posiadanych uprawnień tzn. ma prawo zapraszać na sesję, prawo do tzw. policji 
sesyjnej, a także przywoływać do określonego zachowania i z tego będzie 
korzystał. 

Brak innych zgłoszeń. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 
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Pkt 14. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 

Brak zgłoszeń. 

Przewodniczący RMZ G. Leśniewicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 

Pkt 15. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady G. Leśniewicz 
zamknął obrady LXIX sesję Rady Miasta Zgierza. 

Protokołowała: 
t»t> 73-rc/nrs\TTr,~ a r~r 

Grzegorz Robert Leśn 
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